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PROTOKÓŁ Nr II/18 

z sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Trzebnicy 
z dnia 18 grudnia 2018 roku 

 

Załączniki do protokołu: 

1.  Lista obecności radnych; 

2.  Protokół Komisji Skrutacyjnej 1/18 i karty do głosowania; 

3.  Protokół Komisji Skrutacyjnej 2/18 i karty do głosowania; 

Od nr 4 do nr 22 - uchwały Rady Miejskiej w Trzebnicy; 

23.   Wykaz wyników głosowania jawnego radnych Rady Miejskiej w Trzebnicy. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima, Skarbnik 

Barbara Krokowska, Sekretarz Daniel Buczak, Naczelnik Wydziału Architektury Joanna 

Bębenek. 

II nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali nr 48 budynku Urzędu Miejskiego  

w Trzebnicy. Obrady rozpoczęły się o godzinie 11:00. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz stwierdził quorum  

na podstawie listy obecności, po czym słowami cyt. „otwieram obrady II nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej w Trzebnicy” dokonał jej otwarcia. Powitał bardzo serdecznie wszystkich 

zebranych. Poinformował, że sesja nadzwyczajna została zwołana na wniosek Burmistrza, 

porządek obrad wraz z zawiadomieniem o sesji wszyscy otrzymali.  

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie porządku obrad o dodatkowy punkt – ślubowanie 

radnego (punkt 6 porządku obrad) w związku z postanowieniem Komisarza Wyborczego  

w sprawie obsadzenia mandatu radnego. Poprosił również o wprowadzenie autopoprawki  

do przedłożonego projektu uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzebnica na rok 2018 i lata następne, autopoprawki do przedłożonego projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2018 rok, autopoprawki  

do przedłożonego projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają  
z upływem roku budżetowego a także poprosił o poprawienie numeracji projektu uchwały  

w sprawie wyboru przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej w Trzebnicy  

(punkt 14 porządku obrad). Prowadzący zapytał Burmistrza Gminy Trzebnica czy wyraża 

zgodę na wprowadzenie zmian. Burmistrz wyraził zgodę. Następnie przeszedł do realizacji 

porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wnioski o zmianę porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych gminy między sesjami. 

5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady. 

6. Ślubowanie radnego. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebnica na rok 2018 i lata następne wraz z autopoprawką. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2018 rok  

wraz z autopoprawką. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego wraz z autopoprawką. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Trzebnica. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Trzebnicy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Trzebnicy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Trzebnicy 

i ustalenia ich składów osobowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Trzebnicy. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Gminy do Zgromadzenia Związku 

Gmin "BYCHOWO". 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie Kobylice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie Komorówko. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie miasta 

Trzebnica. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy Trzebnica w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 

2023. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Trzebnica w rejonie 

ul. F. Roosevelta w Trzebnicy. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Księginicach pod nazwą 
„Gminny Klub Dziecięcy w Księginicach” i ustalenia statutu. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Kuźniczysku pod nazwą 
„Gminny Klub Dziecięcy w Kuźniczysku” i ustalenia statutu. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Ligocie pod nazwą 
„Gminny Klub Dziecięcy w Ligocie” i ustalenia statutu. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/200/16 Rady Miejskiej  

w Trzebnicy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa 

Dolnośląskiego. 

26. Komunikaty. 

27. Zamknięcie II sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej.  
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Ad 4 

Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych gminy między sesjami.  

Burmistrz przedstawił następującą informację cyt.: 

„Ostatnia Sesja Rady Miejskiej w Trzebnicy odbyła się 20 listopada 2018 roku i od tej daty 

podjęto zarządzenia w następujących sprawach:  

1. W sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w celu realizacji zadania  

pn.: „Poprawa dostępności komunikacyjnej w Gminie Trzebnica poprzez budowę  
ronda – przebudowa skrzyżowania: Prusicka / Milicka / W. Witosa / Ks. Dz. W. Bochen”. 

2. Powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w celu zadania  

pn. „ Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 340 w zakresie przebudowy skrzyżowania ulic: 

Milickiej, Roosevelta i H. Brodatego na skrzyżowanie typu rondo w m. Trzebnica”. 

3. Zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2018 rok. 

4. Powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o awans zawodowy 

na stopień nauczyciela mianowanego. 

5. W sprawie zbycia na własność, w formie przetargu nieograniczonego, komunalnej 

nieruchomości lokalowej w miejscowości Sulisławice obręb Księginice stanowiącej lokal 

niemieszkalny o pow. użytkowej 14 m² wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku 

 i gruncie stanowiącym w miejscowości Sulisławice. 

6. W sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania   

o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w celu realizacji 

zadania pn.: „ Wykonanie usług odbioru, transportu i zagospodarowania odpadów 

komunalnych pochodzących od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych położonych  

na terenie gminy Trzebnica w 2019 roku”. 

7. Powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w celu realizacji zadania  

pn.: „ Przebudowa drogi gminnej Komorówko - Brzyków”. 

 

Prowadzący zapytał radnych czy mają pytania. 

 

Radny Mirosław Marzec zapytał czy pkt 3 był przegłosowany. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz odparł, że przy sesji 

nadzwyczajnej nie ma obowiązku głosowania porządku obrad. 

 

Prowadzący przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad 5  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do przyjęcia są protokoły z XLVII sesji oraz I sesji 

Rady Miejskiej w Trzebnicy. Do biura Rady nie wpłynęły żadne uwagi do protokołów.  

 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zgłosiła radnego Mirosława Marca do złożenia wniosku  

w imieniu Klubu radnych Koalicji Obywatelskiej. 
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Radny Mirosław Marzec wnioskował o odroczenie sesji uważając, że sesja może być 
nieprawomocna z powodu złożenia po terminie wniosku o urlop bezpłatny Elżbiety Nowak. 

Przewodniczący Mateusz Stanisz odparł, że dokumenty, które są w obiegu prawnym są 
złożone prawidłowo. 

 

Głosowanie: 

1. Protokół z XLVII sesji „ za” – 12, „przeciw” – 6, „wstrzymało się od głosu” – 2, 

 “nie głosował”  - 1. Protokół został przyjęty.  

2. Protokół z I sesji „ za” –12, „przeciw” – 5, „wstrzymało się od głosu” – 3, “nie głosował”  -  

1. Protokół został przyjęty.  

Ad 6 

Ślubowanie radnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz poprosił zebranych  

o powstanie i poinformował, że zgodnie z postanowieniem Komisarza Wyborczego z dnia 

17.12.2018 r. na wakujący mandat radnego wstępuje pan Paweł Wolski. Następnie odczytał 

rotę ślubowania cyt.: „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. Radny Paweł Wolski dopowiedział – „ślubuję”. 

Prowadzący pogratulował radnemu i życzył owocnej współpracy w Radzie Miejskiej. 

Ad 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebnica 

na rok 2018 i lata następne wraz z autopoprawką. 
 

Przewodniczący poinformował, że projekt radni otrzymali zgodnie z terminami ustawowymi. 

 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska wnioskowała o zdjęcie z porządku obrad punktu  

7 z powodu braku opinii Komisji budżetowej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz uznał wniosek za bezzasadny, 

uzasadniając to tym, że radni mają możliwość zadawania pytań w trakcie sesji. Następnie 

udzielił głosu Skarbnik Barbarze Krokowskiej. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że w związku z umową, jaka została przekazana 

przez Wojewódzki Urząd Ochrony Środowiska, w której zostały dokonane niewielkie zmiany 

związane z wielkościami przekazywanymi w transzach na rzecz Gminy Trzebnica. Zostały 

przesunięte wielkości przekazanych środków między latami, tj. w roku 2018 i 2019 bez 

zmiany wielkości zobowiązania w całości, jak również w związku z przesunięciem terminów 

zapłaty z 30 czerwca na 31 grudzień 2028 r., zostały przeliczone i omówione wielkości rat, 

które obowiązywały będą w tym okresie. W związku, z czym te zmiany mają wpływ na 

dochody ogółem, wydatki ogółem, w rezultacie na wynik wielkości rat i wielkości  

w poszczególnych latach. 

 

Prowadzący otworzył debatę: 
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Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o zmniejszenie w dochodach majątkowych w roku 2018,  

w związku z brakiem rozstrzygnięcia przetargu na zbycie nieruchomości, stare przedszkole na 

ul. 1 Maja. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że zgodnie z wpływem informacji do Wydziału 

Finansowego te rzeczy są aktualizowane. Zostały częściowo zaktualizowane dochody 

majątkowe, również dochody związane z wydatkami bieżącymi. 

Radny Krzysztof Śmiertka uważa, że w WPF jest różnica w wysokości 5 mln zł po prawej 

stronie dochodów ze sprzedaży majątku oraz z tytułu dotacji. 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że dochody majątkowe są to dochody ze sprzedaży 

majątku oraz dochody wynikające z wpływu dotacji. Dochodami majątkowymi są również 
dochody z wszelkiej sprzedaży majątku Gminy Trzebnica. 

Zdaniem radnej Renaty Bujak – Ziółkowskiej jest różnica 5 mln. 

Skarbnik odpowiedziała, że udzieli odpowiedzi po sesji.  

Radny Janusz Szydłowski zapytał o punkt 14 dotyczący autopoprawki. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że w tabeli 4 są informacje o wielkości planu dla 

poszczególnych przedsięwzięć natomiast w autopoprawce znajduje się informacja  

o zmniejszeniu tej wielkości. 

Radny Janusz Szydłowski zapytał o brak specjalistów w przychodni.  

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że jest to problem w skali całego kraju. 

Robione jest wszystko, aby sytuację poprawić. 
Radny Mirosław Marzec zapytał o odsetki wynikające z leasingu zwrotnego. 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że wszystkie przewidziane prawem odsetki zostały 

uwzględnione w kwocie odsetek. 

Radny Mirosław Marzec zapytał czy w rozchodach zostały ujęte wpłaty obligacji 

zaplanowane na emisję w 2018 r. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że tak. 

Radny Mirosław Marzec zapytał czy brak środków na realizację inwestycji „Ścieżki 

rowerowe trasą dawnej kolei wąskotorowej”, w chwili podpisania umowy, nie może 

skutkować utratą dotacji na inwestycję? 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że środki zostały zabezpieczone w wielkościach 

wynikających z zapotrzebowania i zawartych umów, również wielkości, jeśli chodzi  

o dotacje, nie są zagrożone utratą. 
Radny Mirosław Marzec zapytał czy budowa ścieżek rowerowych została już zakończona  

i zapłacona. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że rachunki, które spłynęły zostały zapłacone. 

Radny Mirosław Marzec zapytał jak wygląda sytuacja z ulicą Wałową, czy została już 
zakończona inwestycja i rozliczona. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że inwestycja nie została 

zakończona i rozliczona. Został złożony projekt zastępczy do Wydziału Architektury 

Starostwa Powiatowego z uwagi na to, że będą zmiany, które należało wprowadzić w trakcie 

realizacji tej inwestycji. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, co zawierają wpływy w dochodach ze sprzedaży majątku. 

Skąd jest założony dochód ze sprzedaży majątku za II półrocze na poziomie 3 163 000 zł. 



6 

 

Skarbnik Barbara Krokowska: Zmiany, które są nanoszone w dokumentach finansowych 

wynikają z informacji, które spływają do nas z poszczególnych wydziałów. Nie uzyskałam 

informacji o zagrożeniu realizacji tej wielkości. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał czy w związku z tym deficyt nie powinien być 
powiększony. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że budżet został skonstruowany i WPF zgodnie 

ze sztuką. 
Radny Artur Kania zapytał czy w wykazie przedsięwzięć do WPF „Utworzenie miejsc 

integracji społecznej w Gminie Trzebnica, budowa świetlicy z przeznaczeniem na Klub 

Dziecięcy w Księginicach” jak również Kuźniczysku i Ligocie. Czy tutaj nazwy są 
prawidłowe?  

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że tak.  

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała czy w związku z tą zmianą były przeprowadzane 

konsultacje z mieszkańcami tych miejscowości i czy dotacje nie są zagrożone.  

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że dotacje nie są zagrożone. Jest to 

miejsce, w którym będą pracownicy, którzy będą przygotowani, będą prowadzone zajęcia dla 

dzieci do 3 lat, tak jak w żłobku, będzie wyżywienie, pomoce naukowe, zabawki.  

Więcej pytań nie było. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosowało 5 radnych, wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała nr II/2/2018 w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Trzebnica na rok 2018 i lata następne wraz z autopoprawką, została podjęta.  
 
Ad 8  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2018 rok wraz  

z autopoprawką. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy poinformował, że projekt radni otrzymali, mieli 

możliwość się z nim zapoznać. Poprosił Skarbnik Barbarę Krokowską o omówienie 

autopoprawki.  

Skarbnik wyjaśniła, że autopoprawka w głównej mierze dotyczy wielkości związanych  

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i umową, która ma być z nimi podpisana. 

W związku, z czym ulegają zmianie wielkości w tabeli nr 3 wielkości związane  

z przychodami. W tabeli nr 4 ulega zmianie wielkość związana z wydatkami na zadanie 

związane z ograniczeniem niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego, zostają 
wprowadzone środki związane ze zwiększeniem subwencji oraz rozliczone zostają środki, 

zmniejszone na wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych. W tabeli nr 2 wystąpił błąd w dziale 750 

w rozdziale 750.23 zamiast § 4110 należy wpisać § 4010 tj. zmniejszenie środków o 16 tyś zł. 

Te środki zostają przeniesione do rozdziału Gospodarka odpadami. Zostają dokonane 

przesunięcia środków. 

 

Prowadzący otworzył debatę: 
Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, jakie części składowe wchodzą w dochody majątkowe 

gminy na 2018 r. 
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Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że przedstawi po sesji.  

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o dotację w kwocie 354 429,44 zł wskazaną w planie 

dochodów gminy w dziale 853, na co została uzyskana. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że została uzyskana dotacja na program „Rodzice 

wracają do pracy”. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, jakie zadanie zostało usunięte z wydatków w zakresie 

upowszechniania turystyki na kwotę 380 tyś zł. 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że zostały rozliczone wydatki na zadania realizowane 

w ramach tego rozdziału, związane z zadaniem „Zachowanie i udostępnienie Winnej Góry na 

cele turystyczne”. 

Radny Śmiertka zapytał o usługi remontowe w planie wydatków w dziale 710.  

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że planowane jest w miarę możliwości, 

poprawienie istniejących ścieżek na cmentarzu komunalnym. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał czy ta kwota zostanie skonsumowana do końca roku. 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że liczą, iż uda się zrealizować plan do końca roku. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, jaki jest powód zmniejszenia środków o kwotę 338 tyś.  
na obsługę długu publicznego na 2018 r., skoro deficyt gminy zwiększył się do poziomu  

16,5 mln. 

Skarbnik odparła, że WIBOR jest na niskim poziomie. Przyjmuje się rok rocznie około 2,5% 

stawki. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, co jest wynikiem zwiększenia środków w dziale 

853. 

Barbara Krokowska wyjaśniła, że zwiększenie nastąpiło w wyniku przekazania środków 

przez dysponenta w ramach dotacji. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, co jest przyczyną nie wykonania ronda przy 

 ul. Milickiej i Prusickiej. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że wycofał się z przetargu w ubiegłym 

roku gdzie oferty były bardzo wysokie (około 2,5 mln zł). Obecnie oferenci składają dużo 

niższe oferty (około 1,6 mln zł). 

Radny Krzysztof Śmiertka poprosił o wyjaśnienie czy przebudowa ronda przy ul. Prusickiej 

przewiduje wydatki związane z infrastrukturą podziemną. 
Burmistrz odparł, że przewiduje. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała czy zakończono już prace związane z budową 
ścieżek rowerowych trasą dawnej kolei wąskotorowej oraz jakim trybem zlecono prace przy 

realizacji ścieżek rowerowych przy ul. H. Brodatego. 

Burmistrz Gminy Trzebnica wyjaśnił, że projekt ścieżki rowerowej uzależniony był  

od przejść dla pieszych. Wynika to z przepisów o bezpieczeństwie w ruchu drogowym.  

Radny Janusz Szydłowski zapytał o zwiększenie kwoty w dziale 750. 

Skarbnik powiedziała, że zwiększenie kwoty wynika z przetargu na zadanie dotyczące galerii 

wystawienniczej.  

Burmistrz dodał, że galeria powstanie przed Urzędem Miejskim. 

Radny Janusz Szydłowski ponawiał pytania dotyczące galerii. Przewodniczący zwrócił uwagę 
radnemu, że pytania nie dotyczą 2018 r. Radny Szydłowski dalej zadawał pytania o kwoty 
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wydane w roku 2007. Prowadzący przywołał radnego trzykrotnie do porządku a następnie 

poprosił o zaprotokołowanie utrudnianie prowadzenia sesji. 

Radna Justyna Wróbel zapytała o charakter galerii. 

Burmistrz wyjaśnił, że będzie to galeria wystawiennicza. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o unieważnienie przetargu na modernizację elewacji 

zadanie „ Rewitalizacja Gminy Trzebnica poprzez utworzenie galerii wystawienniczej.” 

Burmistrz odparł, że radny złożył w tej sprawie interpelację i odpowiedź dostanie w terminie. 

Radny Śmiertka zapytał o drugie zadanie na kwotę około 1 250 000 zł, czy przetarg nie 

powinien być unieważniony. Wpłynęły dwie skrajnie różnie oferty. 

Burmistrz wyjaśnił zasady wyboru oferenta.  

Radny Mirosław Marzec zapytał o koszty budowy hali widowiskowo – sportowej oraz 

badania geologiczne. 

Burmistrz Marek Długozima odpowiedział, że badania takie były przeprowadzone,  

a pewnych zdarzeń związanych z pracami ziemnymi się nie przewidzi. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała czy słusznie jest podjęta decyzja o budowie dużej 

hali widowiskowo – sportowej. 

Burmistrz wyjaśnił, że środki na inwestycję są zabezpieczone. Obserwując trendy należy 

stwarzać odpowiednie warunki, aby ludzie chcieli się sprowadzać do Trzebnicy. 

Radny Artur Kania zadał pytanie dotyczące zrównoważonego rozwoju.  

Burmistrz Gminy Trzebnica odpowiedział, że na terenach wiejskich prowadzonych jest wiele 

inwestycji. Budowane są nowe świetlice, drogi, place zabaw, oświetlenie, szkoła  

w Kuźniczysku. 

Radny Szydłowski zapytał o zwiększenie środków na zagospodarowanie odpadami. 

Skarbnik wyjaśniła, że wzrosły opłaty za odbiór 1 tony odpadów zmieszanych oraz transport 

śmieci. 

Radny Śmiertka zapytał o kwotę 764 607,21 zł pozycja 87 w tabeli wydatków majątkowych. 

Barbara Krokowska odparła, że dokładnie na taką kwotę opiewa budżet 2018 r. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał następnie o pozycję 86 w tabeli wydatków majątkowych. 

Skarbnik odpowiedziała, że kwota ta znajduje się u uchwale o niewygasających wydatkach. 

Radny Śmiertka zapytał o pozycję 68, budowa ścieżek rowerowych. Czy została zakończona? 

Skarbnik wyjaśniła, że wszystkie faktury, które wpłynęły zostały opłacone. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosowało 5 radnych, wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała nr II/3/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2018 rok wraz 
z autopoprawką, została podjęta.  
 

Ad 9  
Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego wraz z autopoprawką. 
Mateusz Stanisz poprosił Barbarę Krokowską o omówienie autopoprawki.  

Skarbnik poinformowała, jakie umowy wpłynęły, które należy uwzględnić w wykazie 

wydatków niewygasających.  

Prowadzący otworzył debatę: 
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Radny Janusz Szydłowski zapytał o centrum przesiadkowe w Brochocinie. 

Burmistrz wyjaśnił, że inwestycja jest wykonana i rozliczona. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosowało 3 radnych, wstrzymało się od głosu 5 radnych. 

Uchwała nr II/4/2018 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego wraz z autopoprawką, została podjęta.  

 

Ad 10  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Trzebnica. 

Prowadzący otworzył debatę: 
Radny Mirosław Marzec zapytał, kto był wnioskodawcą projektu i dlaczego przyjęto 

maksymalną kwotę dodatku specjalnego. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że on jest autorem projektu uchwały. Dodał, że 

wynagrodzenie jest niższe niż w latach poprzednich a wynika to z rozporządzenia. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

14 radnych, przeciwko głosował 1 radny, wstrzymało się od głosu 6 radnych. 

Uchwała nr II/5/2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy Trzebnica, 
została podjęta.  
 

Ad 11  
Skarbnik Barbara Krokowska opuściła salę obrad. 

Przewodniczący Rady Mateusz Stanisz poinformował, że głosowanie na wybór 

wiceprzewodniczącego jest tajne i poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej 

Zgłoszeni zostali: 

Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił radnego Mateusza Kempę. 
Radny Janusz Szydłowski zgłosił radnego Artura Kanię. 
Radna Renata Bujak - Ziółkowska zgłosiła radną Małgorzatę Lecyk. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. Głosowanie składu 

Komisji skrutacyjnej: „za” – 21, „przeciw” – 0, „wstrzymało się od głosu” – 0.  

Prowadzący poprosił członków Komisji o zajęcie miejsc przy stole. Poinformował również,  
że Komisja została powołana do wyboru dwóch wiceprzewodniczących. Poprosił o wybranie  

ze swojego grona przewodniczącego. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Artur Kania 

objaśnił zasady głosowania. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na I wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Trzebnicy. 

Radna Renata Bujak - Ziółkowska w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej zgłosiła 

kandydaturę radnego Mirosława Marca. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Klubu Radnych Marka Długozimy zgłosił 

kandydaturę radnego Marka Kolińskiego. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Komisja Skrutacyjna uzupełniła karty do głosowania o nazwiska kandydatów. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zaprezentował pustą urnę. Następnie rozdano karty 
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radnym. Radni kolejno wyczytywani wrzucali karty do urny. Komisja przystąpiła do liczenia 

głosów. 

Skarbnik Barbara Krokowska wróciła na salę obrad. 

Skarbnik udzieliła wyjaśnień na wcześniej zadane pytanie o różnicę w kwocie ponad 4 mln zł 

między dochodami majątkowymi ogółem. Poinformowała, że jest to kwota wprowadzonych 

wydatków do budżetu, które nie zostały zrealizowane z tytułu niewygasających wydatków  

w 2018 r. 

Skarbnik Barbara Krokowska opuściła salę obrad. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Artur Kania odczytał protokół, który stanowi załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu, a w którym stwierdza się, że radny Marek Koliński otrzymał - 

13 głosów „za”, a radny Mirosław Marzec otrzymał – 8 głosów „za”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił nowo wybranego wiceprzewodniczącego o zajęcie 

miejsca przy stole prezydialnym. 

Uchwała nr II/6/2018 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Trzebnicy, została podjęta.  
 

Ad 12 
Komisja skrutacyjna ponownie rozdała karty do głosowania, przystąpiono do wyboru  

II wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Trzebnicy. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na II wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Trzebnicy. 

Zgłoszono dwie kandydatury: 

Radna Renata Bujak - Ziółkowska zgłosiła kandydaturę radnego Janusza Szydłowskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił radną Magdalenę Orzechowską. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Komisja Skrutacyjna uzupełniła karty do głosowania o nazwiska kandydatów. Następnie 

rozdała karty radnym. Radni kolejno wyczytywani wrzucali karty do urny. Komisja 

przystąpiła do liczenia głosów. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół, który stanowi załącznik nr 3  

do niniejszego protokołu, w którym stwierdza się, że radna Magdalena Orzechowska 

otrzymała – 13 głosów „za”, radny Janusz Szydłowski otrzymał - 8 głosów „za”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił wiceprzewodniczącą o zajęcie miejsca przy stole 

prezydialnym. 

Uchwała nr II/7/2018 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Trzebnicy, została podjęta.  
 
Ad 13  
Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Trzebnicy 

i ustalenia ich składów osobowych. 

Prowadzący wymienił nazwiska radnych do poszczególnych komisji na podstawie złożonych 

deklaracji: 
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1. Komisja ds. budżetu i rozwoju gospodarczego:  Zenobiusz Modliborski, Barbara 

Ciepluch, Mateusz Stanisz, Andrzej Janik, Marek Koliński, Paweł Wolski, Edward Sikora, 

Marek Paszkot, Renata Bujak – Ziółkowska, Mirosław Marzec, Krzysztof Śmiertka, Artur 

Kania, Zbigniew Kuźma, Janusz Szydłowski. 

2. Komisja ds. rolnictwa: Edward Sikora, Kamil Ankier, Andrzej Janik, Barbara Ciepluch, 

Małgorzata Lecyk, Justyna Wróbel. 

3. Komisja ds. gospodarki komunalnej i ochrony środowiska: Andrzej Janik, Zenobiusz 

Modliborski, Marek Paszkot, Mateusz Stanisz, Zbigniew Kuźma, Mirosław Marzec. 

4. Komisja ds. obywatelskich, samorządu, porządku publicznego, opieki społecznej  
i zdrowia: Artur Gajowy, Mateusz Kempa, Zenobiusz Modliborski, Magdalena 

Orzechowska, Mateusz Stanisz, Lech Taraszczuk, Artur Kania, Mirosław Marzec, 

Krzysztof Śmiertka.                                                                                                                                 

5. Komisja ds. oświaty, kultury, sportu, turystyki, rekreacji, młodzieży i współpracy 
międzynarodowej: Paweł Wolski, Lech Taraszczuk, Kamil Ankier, Barbara Ciepluch, 

Andrzej Janik, Mateusz Kempa, Marek Koliński, Renata Bujak – Ziółkowska, Mirosław 

Marzec, Justyna Wróbel.                                                                                                                                              

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/8/2018 w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Trzebnicy 
i ustalenia ich składów osobowych, została podjęta.  
 
Ad 14  
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Trzebnicy. 

Mateusz Stanisz w imieniu Klubu Marka Długozimy przedstawił kandydatów na 

przewodniczących Komisji: 

1. Komisja ds. budżetu i rozwoju gospodarczego - Zenobiusz Modliborski; 

2. Komisja ds. rolnictwa - Edward Sikora; 

3. Komisja ds. gospodarki komunalnej i ochrony środowiska - Andrzej Janik; 

4. Komisja ds. obywatelskich, samorządu, porządku publicznego, opieki społecznej i zdrowia – Artur 

Gajowy; 

5. Komisja ds. oświaty, kultury, sportu, turystyki, rekreacji, młodzieży i współpracy 

międzynarodowej - Paweł Wolski. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Innych kandydatów nie zgłoszono.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosował 1 radny, wstrzymało się od głosu 7 radnych. 

Uchwała nr II/9/2018 w sprawie wyboru przewodniczących stałych Komisji Rady 
Miejskiej w Trzebnicy, została podjęta.  

Ad 15  
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Gminy do Zgromadzenia Związku Gmin 

"BYCHOWO". 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Klubu Marka Długozimy przedstawił kandydatów: 
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1. Zenobiusz Modliborski; 

2. Edward Sikora. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Innych kandydatów nie zgłoszono.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 8 radnych. 

Uchwała nr II/10/2018 w sprawie wyboru przedstawicieli Gminy do Zgromadzenia 
Związku Gmin "BYCHOWO", została podjęta.  
 

Ad 16  
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie Kobylice. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/11/2018 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie 
Kobylice, została podjęta.  
 
Ad 17  
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie Komorówko. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/12/2018 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie 
Komorówko, została podjęta.  
 

Ad 18  
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie miasta Trzebnica. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/13/2018 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie miasta 
Trzebnica, została podjęta.  
 

Ad 19  
Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/14/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 
została podjęta.  
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Ad 20  
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy Trzebnica w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 2023. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/15/2018 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy Trzebnica w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 
2023, została podjęta.  
 
Ad 21  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

 i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Trzebnica w rejonie ul. F. Roosevelta 

w Trzebnicy. 

Prowadzący otworzył debatę: 

 

Radny Mirosław Marzec zapytał, dlaczego dla tak małego obszaru zmienia się stadium. 

Naczelnik Wydziału Architektury Joanna Bębenek odpowiedziała, że zmiana wynika  

z potrzeby zmiany przeznaczenia terenu z przemysłowego na mieszkaniowo – usługowy. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, kto jest wnioskodawcą i jakie są koszty przygotowania 

dokumentacji. 

Naczelnik Wydziału Architektury odparła, że wniosek złożył właściciel. Jest to uchwała 

intencyjna i w tym momencie nie ma kosztów.  

Radny Janusz Szydłowski zapytał, czy zawsze zmienia się plan dla jednej osoby. 

Naczelnik odparła, że nie zawsze. Jest to centrum miasta i celem jest, aby teren nie został 

zdegradowany. 

Więcej pytań nie było. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

13 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 8 radnych. 

Uchwała nr II/16/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Trzebnica  
w rejonie ul. F. Roosevelta w Trzebnicy, została podjęta.  
 

Ad 22  
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Księginicach pod nazwą 
„Gminny Klub Dziecięcy w Księginicach” i ustalenia statutu. 

Prowadzący otworzył debatę: 
Radny Mirosław Marzec zapytał o funkcjonowanie Klubu w godzinach wieczornych, czy 

sanepid wyraził zgodę.  
Burmistrz odparł, że Klub będzie funkcjonował do południa, sanepid wyraził zgodę. 
Radny Artur Kania stwierdził, że mieszkańcy mogą czuć się oszukani, ponieważ miała być 
świetlica. 
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Burmistrz Gminy Trzebnica wyjaśnił, że Klub będzie funkcjonował od poniedziałku  

do piątku w godzinach przedpołudniowych, a spotkania mieszkańców zazwyczaj odbywają 
się w soboty i w niedzielę. Wtedy Klub nie funkcjonuje.  

Radny Mirosław Marzec czy osoby tam pracujące będą posiadały odpowiednie kwalifikacje. 

Burmistrz odpowiedział, że tak.  

Więcej pytań nie było. 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

17 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała nr II/17/2018 w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Księginicach pod 
nazwą „Gminny Klub Dziecięcy w Księginicach” i ustalenia statutu, została podjęta.  
 

Ad 23  
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Kuźniczysku pod nazwą 
„Gminny Klub Dziecięcy w Kuźniczysku” i ustalenia statutu. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

17 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała nr II/18/2018 w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Kuźniczysku pod 
nazwą „Gminny Klub Dziecięcy w Kuźniczysku” i ustalenia statutu, została podjęta.  
 

Ad 24  
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Ligocie pod nazwą „Gminny 

Klub Dziecięcy w Ligocie” i ustalenia statutu. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

17 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała nr II/19/2018 w sprawie utworzenia klubu dziecięcego w Ligocie pod nazwą 
„Gminny Klub Dziecięcy w Ligocie” i ustalenia statutu, została podjęta.  
 

Ad 25  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/200/16 Rady Miejskiej  

w Trzebnicy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa Dolnośląskiego. 

W debacie nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie nad uchwałą: w głosowaniu udział wzięło 21 radnych, za przyjęciem głosowało 

21 radnych, przeciwko głosowało 0 radnych, wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała nr II/20/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/200/16 Rady Miejskiej  
w Trzebnicy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa 
Dolnośląskiego, została podjęta.  
 
Ad 26  
Komunikaty. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o interpelacje. Przewodniczący odparł, że porządek sesji 

nadzwyczajnej nie przewiduje tego punktu. Przypomniał również, że termin złożenia 



15 

 

oświadczeń majątkowych upływa 20 grudnia. 

 
Ad 27 
Zamknięcie II sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został wyczerpany i słowami  

cyt. „zamykam obrady nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy”, dokonał zamknięcia 

II nadzwyczajnej sesji o godzinie 13:55. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Adrianna Cendrowska 

 

 
 

 
 

 

 


